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MEDIA NOTE 

 

Statement by Charge d’Affaires Joseph Stafford on the Recent Attack on UNAMID Peacekeepers 

 

I was deeply saddened to hear that an African Union/United Nations Hybrid operation in Darfur (UNAMID) 

convoy en route to Hashaba was attacked by an armed militia, resulting in the death of one peacekeeper and the 

injury of four others.  This ambush was the second attack on UNAMID peacekeepers this month and the 

thirteenth attack since the signing of the Doha Document for Peace in Darfur (DDPD).  The United States 

condemns in the strongest possible terms all attacks on UNAMID personnel.  We stress that attacks on 

UNAMID peacekeepers may constitute war crimes.  We call on the Government of Sudan and the Darfur 

Regional Authority to conduct promptly full and credible investigations into all attacks against UNAMID and to 

hold the perpetrators accountable. 

When attacked, this UNAMID convoy was en route to Hashaba to investigate the credible reports that at least 

70 civilians were killed during a period of intense fighting in this area between Sudanese government forces and 

rebel groups, which included the use of aerial bombardments by the Government of Sudan.  It is unacceptable 

that UNAMID was attacked by an armed group that prevented it from carrying out this important investigation 

that falls within its mandate.  We urge the Government of Sudan and all armed actors to allow UNAMID 

immediate and unfettered access to Hashaba and all areas of Darfur. 

The United States shares the concerns expressed by the UNAMID Acting Joint Special Representative on 

Monday regarding the alarming development of increasing armed clashes and high civilian casualties in North 

Darfur.  This development underscores the urgent need for progress on the implementation of the DDPD, 

particularly the disarmament of armed militia.  

### 

 بيبن صحفى

(َٕٚايٛذ )قٕاث حفظ انسلاو  عٍ انٓجٕو الأخٛشعهٗسخافٕسد   جٕصٚف يٍ انقائى بالاعًال بانسفاسة  بٛاٌ  

 

قذ ( َٕٚايٛذ) انًخحذة  فٗ داسفٕس يىاٌ قافهت نقٕاث انٓجٍٛ نلاححاد الافشٚقٗ ٔالا نسًاع كزٛشاًحضَج 
أحذ أفشاد  ٔفاة، يًا أدٖ إنٗ يسهحت ثيٛهٛشٛا يٍ قبم ْشابت يُطقت إنٗ فٙ طشٚقٓا ْٔٗ نهٓجٕو جحعشض

انزانذ  انٓجٕؤ ْزا انشٓش َٕٚايٛذ عهٗ قٕاث حفظ انسلاو راَٙ ْجٕو ْزا .أسبعت آخشٍٚ ٔإصابت حفظ انسلاو
 بأشذ انعباساث انًخحذة حذٍٚ انٕلاٚاث(. DDDD) داسفٕس نهسلاو فٙ انذٔحت ٔرٛقت انخٕقٛع عهٗ عشش يُز

 عهٗ قٕاث حفظ انسلاو انٓجًاث َشذد عهٗ أٌ َٔحٍ. قٕاث حفظ انسلاو جًٛع انٓجًاث عهٗ أفشاد انًًكُت
 فٕسٚت ححقٛقاث لإجشاء فٙ داسفٕس الإقهًٛٛت ٔانسهطت انسٕداٌ حكٕيت َذعٕ. حشكم جشائى حشب قذ َٕٚايٛذ
.يحاسبت انًسؤٔنٍٛٔ قٕاث حفظ انسلاو ضذ انٓجًاث فٙ جًٛع ٔراث يصذاقٛت كايهت  
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يا لا ٚقم  عٍ يقخم حقاسٚش يٕرٕقت يٍنهخحقٛق  ْشابتإنٗ  افٙ طشٚقْٓٔٗ  َٕٛايٛذان حذد انٓجٕو عهٗ قافهت 

ٔانجًاعاث  قٕاث انحكٕيت انسٕداَٛت بٍٛ انًُطقت ِْزفٙ  يٍ انقخال انعُٛف خلال فخشة يذَٛا 07 عٍ
  خعشضح أٌ غٛش يقبٕل اَّ.انسٕداٌ يٍ قبم حكٕيت انقصف انجٕ٘ اسخخذاو، ٔانخٙ حضًُج انًخًشدة
 .حفٕٚضٓا ُٚذسس ضًٍ انزٖ انٓاو انخحقٛق ْزا حُفٛز يٍ ٓاًُعخنخيسهحت  يٍ قبم يجًٕعت نٓجٕو انَٕٛايٛذ

 ْشابتإنٗ  بذٌٔ حعزشانٕصٕل انفٕس٘ ب َٕٛايٛذنه نهسًاح انًسهحت ٔجًٛع انجٓاث انسٕداٌ حكٕيت َحذ
.يُاطق داسفٕس ٔجًٛع  

 
 ضٚادةانخطٕسانًُزس بانخطش ن بشأٌ قهقّ َٕٛايٛذن بالإَابت انخاص انًشخشك حشاطشانًًزم انًخحذة انٕلاٚاث

 .بٓا ٕٚو الارٍُٛ انًضٗ، انزٖ صشح فٙ شًال داسفٕسكبٛشة بٍٛ انًذٍَٛٛ انخسائش انانًسهحت ٔ الاشخباكاث
، ٔلا (ٔرٛقت انذٔحت نسلاو داسفٕس)DDDDال حُفٛز لإحشاص حقذو فٙ عهٗ انحاجت انًهحت ٚؤكذ ْزا انخطٕس

.انًسهحت انًٛهٛشٛاث يٍ َضع انسلاحسًٛا   
 
 
 
 
 


